

## THE CANADIAN HISTORICAL ASSOCIATION AND AFFILIATED GROUPS / LA SOCIÉTÉ HISTORIQUE DU CANADA ET SES GROUPES AFFILIÉS

For some years now the CHA has encouraged the participation of sub-groups at the Association's annual meeting. Space is provided for committee meetings and the sub-groups are encouraged to submit to the Conference Chairs paper and session proposals. The affiliated groups are responsible for electing their own executives. Some groups have established their own newsletters or other on-going channels of communication. The CHA does not normally support these groups financially, so group members should support newsletters and other projects. Council has no control over the internal operations of the groups nor do the affiliated groups perform any functions directly related to the concerns of Council.

At the last CHA meeting the following groups met and/or sponsored a session. To the best of our knowledge the contact information is correct, albeit in some cases incomplete. We encourage CHA members who are interested in joining any of these groups to contact the appropriate person. If CHA members are interested in establishing a new affiliated group please contact the undersigned. If we have missed existing groups or provided incorrect or incomplete information please let us know. Finally we would encourage affiliated groups to take advantage of the *Bulletin* for the announcement of conferences, workshops or other items of interest relevant to your group's activities and/or to the role that affiliated groups might play within the Association.

Depuis quelques années déjà, la S.H.C. encourage la participation de sous-groupes d'étude à son congrès annuel en leur réservant des salles de réunion pour leur rencontre en comité et en les invitant à soumettre au comité du programme des propositions de communications ou d'ateliers thématiques. Ces groupes affiliés ont chacun un comité exécutif autonome; plusieurs d'entre eux produisent un bulletin d'information ou ont établi leur propre réseau de communication. En règle générale, ces groupes ne bénéficient d'aucune aide financière de la S.H.C. et doivent compter sur les contributions de leurs membres. Le conseil de la S.H.C. n'intervient pas dans les affaires internes de ces groupes qui, à leur tour, n'agissent pas en fonction des directives du conseil.

Vous trouverez ci-dessous la liste des groupes qui se sont rencontrés ou ont organisé un atelier de discussion lors de la dernière réunion annuelle de la S.H.C. À notre connaissance, les renseignements donnés ici sont corrects, bien que quelquefois lacunaires. Tout membre de la S.H.C. intéressé à se joindre à un ou plusieurs de ces groupes est invité à communiquer avec la personne désignée. Souhaitez-vous créer un nouveau groupe affilié ? Adressez-vous au soussigné. Si nous avons omis de nommer un groupe ou fourni de l'information erronée ou incomplète, veuillez nous le signaler. En terminant, nous aimerions rappeler aux groupes qu'ils peuvent se servir du *Bulletin* pour annoncer leurs conférences, leurs ateliers ou toute autre activité qu'ils organisent pour promouvoir leurs intérêts ou le rôle qu'ils pourraient jouer au sein de la S.H.C.

### List of CHA Sub-Groups/Liste des groupes affiliés à la S.H.C.

<b>Committee on the Second World War / Comité sur la Seconde Guerre mondiale</b>	Hector Mackenzie DFA, International Trade, Federal Government, Ottawa
<b>Economic Historians in Canada / Groupe d'étude en histoire économique du Canada</b>	Kris Inwood, kinwood@uoguelph.ca Economics, University of Guelph,
<b>Committee on Labour History / Comité canadien sur l'histoire du travail</b>	Jim Naylor, naylor@brandonu.ca Department of History, Brandon University
<b>Canadian Urban History Association / Société canadienne d'histoire urbaine</b>	Bill Brennan Department of History, University of Regina, Regina, SK S4S 0A2
<b>Business History Group / Groupe d'histoire des affaires</b>	Ken Cruikshank, cruiksha@mcmaster.ca Department of History,, McMaster University
<b>Canadian Committee on History and Computing / Comité canadien d'histoire et d'informatique</b>	John Lutz, jlutz@uvic.ca Department of History, University of Victoria

Canadian Committee on the History of Sexuality /  
Comité canadien sur l'histoire de la sexualité

Steve Maynard, sm@sympatico.ca  
Department of History, Queen's University

Canadian Committee on Women's History /  
Comité canadien de l'histoire des femmes

Annalee Lepp, agolz@uvic.ca  
Women's Studies, University of Victoria

Native Study Group /  
Groupe d'étude en histoire autochtone

Jean Manore, jmanore@trentu.ca  
Trent University

Oral History Group /  
Groupe d'histoire orale

Wilma MacDonald  
National Archives of Canada

Canadian Committee on Military History /  
Comité canadien sur l'histoire militaire

unknown  
inconnu

The Council person responsible for affiliated groups is Peter Baskerville, pab@uvic.ca.  
La personne responsable des groupes affiliés au conseil de la S.H.C. est Peter Baskerville, pab@uvic.ca

## GRAD STUDENTS AT THE CHA

In an effort to increase student participation and involvement in the activities of the CHA, the Graduate Student Committee (GSC) has initiated a pilot project that would see a student representative for the CHA in every history department across Canada. These students are volunteers who are interested in learning more about the professional side of the discipline. If successful, this new initiative will create a new line of communication between the CHA and individual institutions with enormous potential for promoting the Association to the thousands of graduate and undergraduate students in varying fields of history.

The GSC had decided to focus on a membership drive 2000-1 in the hopes of improving the disappointing turnout of only 180 students at last year's conference in Alberta. Student representatives will be distributing posters and flyers while encouraging students to join the CHA at meetings and socials. Students interested in becoming a CHA representative can contact the GSC co-chair, Dominique Clément, at r05dc@mun.ca.

At present, the CHA has student representatives at 17 schools across Canada. Please feel free to contact your local representative if you have any questions about the GSC:

Acadia University:	Laurie Walker
Carleton University:	Yolande House
Université Laval:	Marie-Hélène Vallée
Memorial University:	Dominique Clément
McMaster University:	Rhonda Hinther
University of British Columbia:	Tammy Nemeth
University of Calgary:	P. Whitney Lackenbauer
University of Northern B.C.:	Claudette Gouger
University of Toronto:	Bruce Retallack

## LES ÉTUDIANTS DIPLÔMÉS ET LA S.H.C.

Dans le but d'accroître la participation des étudiants dans les activités de la S.H.C., le Comité des étudiants diplômés (CÉD) a lancé un projet pilote qui incite chaque département d'histoire au pays à déléguer un représentant étudiant à la S.H.C. Le Comité recherche des étudiants bénévoles intéressés à en connaître davantage sur l'aspect professionnel de la pratique de l'histoire. Si le projet réussit, on parviendra à établir un nouveau lien de communication entre la S.H.C. et les universités, ce qui permettra de promouvoir avec efficacité la Société auprès des milliers d'étudiants diplômés et non diplômés inscrits en histoire.

Le CÉD a décidé de lancer cette campagne de recrutement en 2000-2001 dans l'espoir d'améliorer le taux de participation des étudiants au congrès annuel de la Société, qui n'a attiré que 180 étudiants l'année dernière, en Alberta. On demandera aux représentants étudiants de distribuer des affiches et des dépliants, et d'encourager, au cours de réunions et de rencontres sociales, leurs collègues de classe à se joindre à la S.H.C. Les étudiants intéressés à devenir un représentant de la S.H.C. peuvent joindre le coprésident du CÉD, Dominique Clément, r05dc@mun.ca. À l'heure actuelle, la S.H.C. compte 17 représentants étudiants. N'hésitez pas à consulter votre représentant si vous voulez en savoir plus sur le CÉD.

York University:	James Muir
Queen's University:	Donica Belisle & Craig L. Mantle
Université de Montréal:	Gillian Leitch
McGill University:	Stéphan Perreault
Simon Fraser University:	Chris Dummit
University of Ottawa:	Michelle Muir
University of Saskatchewan:	Erin Milions
University of Windsor:	Brandi Lucier